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Príhovor štátneho tajomníka Ministerstva dopravy a výstavby SR Petra Ďurčeka 
 

Vážené dámy, vážení páni, 

v prvom rade sa chcem poďakovať Ministerstvu zahraničných vecí a európskych záležitostí 
za poskytnutie priestorov, ktoré nám umožnili pozvať a prijať Vás v takomto hojnom počte. Vaša účasť 
napovedá, že téma, o ktorej dnes budeme hovoriť, je dôležitá a slovenské mestá sa chcú zásadne 
podieľať na rozvoji našej krajiny. Počet, v ktorom sme sa tu dnes zišli mi dáva nádej, že zástupcovia 
miest veria vo svoj potenciál urobiť Slovensko dobrou krajinou pre život.  

Dovoľte mi urobiť aj malú osobnú vsuvku, rád by som poďakoval pani generálnej riaditeľke sekcie 
bytovej politiky a mestského rozvoja Ministerstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR 
Szolgayovej, bez ktorej by toto podujatie nebolo možné zorganizovať. Ďakujem pekne, pani riaditeľka. 

Všetci veľmi dobre vieme, že so zavedením obecného zriadenia u nás začiatkom 90. rokov minulého 
storočia sa štátna podpora miest dostala do úzadia, a to nielen finančne, ale aj metodicky. To sa začalo 
meniť od roku 2010, kedy SR prijala legislatívne opatrenia pre vytvorenie sekcie mestského rozvoja 
v rámci MDVaRR SR. Stalo sa tak v čase ešte pred vytvorením tzv. urbánnej agendy EU. Svedčí to o tom, 
že táto problematika ministerstvu pribudla nielen na základe všeobecných medzinárodných trendov, 
ale aj reálnych potrieb Slovenskej republiky.  

MDVRR SR je si plne vedomé skutočnosti, že mestá sa historicky vyvíjali dávno pred tým, ako boli 
ustanovené štátne útvary. Ani v súčasnosti kompetencie ani činnosť MDVRR SR v oblasti mestského 
rozvoja nemajú ambíciu zasahovať do samosprávneho usporiadania Slovenskej republiky. Jediné, na 
čom nám záleží, je vytvorenie systematického rámca pre oblasť mestského rozvoja. Ten zahŕňa rôzne 
aspekty života miest a ich funkčných území – v dnešnej dobe predovšetkým hospodárske, sociálne 
a environmentálne aspekty.  

Našim cieľom v snahe posilniť rozvoj funkčných mestských oblastí je v prvom rade zapojenie partnerov, 
a to nielen z prostredia mestských samospráv, ale aj z rôznych úrovní verejnej správy, súkromného 
sektora a občianskej spoločnosti. V roku 2013 sme založili pracovnú skupinu pre mestský rozvoj, 
v ktorej najvýznamnejšími partnermi sú predstavitelia mestských samospráv. Ich participácia 
na činnosti tejto pracovnej skupiny je zabezpečená účasťou nominantov Združenia miest a obcí 
Slovenska, Únie miest Slovenska a krajských miest. MDVRR SR sa však pri od začiatku tvorby štátnej 
politiky chcelo oprieť o oveľa širšie zastúpenie mestských samospráv a preto zrealizovalo prieskum 
o rozvojových prioritách všetkých miest a ich mestských častí. Výsledkom našej práce by mala byť 
Koncepcia mestského rozvoja SR, ktorú by sme chceli pripraviť na schválenie vládou SR do druhej 
polovice roku 2017. 

Koncepcia mestského rozvoja SR má okrem iného za cieľ formulovať opatrenia, v ktorých môže byť 
štátna správa užitočná. V tejto súvislosti by som Vás chcel poprosiť o vyplnenie dotazníka, ktorý je 
súčasťou Vášho účastníckeho balíčka.  

Keď sme vyhodnotili dotazník z uskutočneného prieskumu o potrebách slovenských miest, 
jednoznačne sa preukázalo, že mestá potrebujú investovať do materiálnej infraštruktúry. V ich vnímaní 
nás to nemôže prekvapiť. Komplikovanejšie však je, dešifrovať či je to naozaj tak a ak, tak do akých 
typov infraštruktúry a aké sú cieľové skupiny. Popri potrebách na opravy ciest, nedostatku parkovacích 
miest či neexistujúcich vyhovujúcich detských ihrísk, je potrebné uvažovať aj nad športovou či 
kultúrnou infraštruktúrou. Mestá v dnešnej dobe u nás totiž už nie sú tým, či boli kedysi, keď dávali 
ľuďom mnohostrannú príležitosť využívať „verejné statky“ aj pre potešenie a sociálnu spolupatričnosť. 



ŠT MDV SR Peter Ďurček, príhovor 
BUDÚCNOSŤ MIEST V MEDZINÁRODNÝCH SÚVISLOSTIACH – INFORMAČNÝ SEMINÁR  
6. 12. 2016 Kongresová sála MZVaEZ SR  

 

Vážené dámy, vážení páni, 

dnes sa nesnažíme presadzovať nepreskúmané a neoverené koncepty, ale chceme priniesť podnetnú 
diskusiu a navodiť dobrú pracovnú atmosféru slobodného výberu najlepších možností, ktoré nám 
umožnia žiť v mestách, s ktorými sme stotožnení, žijeme v nich radi a nemenili by sme ich za iné. Verím, 
že sa ním to podarí a že dnešok bude podnetný a prínosný pre všetkých zúčastnených. 

Ďakujem za pozornosť 

 

 


